

**AFRICA DEVELOPMENT
AFRIQUE ET DÉVELOPPEMENT
Vol. XLVI, No. 4, 2021**

**Quarterly Journal of the Council for the
Development of Social Science Research in Africa**

**Revue trimestrielle du Conseil pour le développement
de la recherche en sciences sociales en Afrique**

**Papers from the
2017 & 2018–2019 CODESRIA's Meaning-making Research Initiatives (MRI)**

**Articles issus des
Initiatives de recherche pour la construction du sens (MRI) de 2017 & 2018–2019**

CODESRIA would like to express its gratitude to the Swedish International Development Cooperation Agency (SIDA), the Carnegie Corporation of New York (CCNY), Andrew W. Mellon Foundation, the Open Society Foundations (OSFs), UNESCO, Oumou Dilly Foundation, Ford Foundation and the Government of Senegal for supporting its research, training and publication programmes.

Le CODESRIA exprime sa profonde gratitude à la Swedish International Development Corporation Agency (SIDA), à la Carnegie Corporation de New York (CCNY), à la fondation Andrew W. Mellon, à l'Open Society Foundations (OSFs) à l'UNESCO, à la fondation Oumou Dilly, à la Fondation Ford ainsi qu'au Gouvernement du Sénégal pour le soutien apporté aux programmes de recherche, de formation et de publication du Conseil.

Africa Development is a quarterly bilingual journal of CODESRIA. It is a social science journal whose major focus is on issues which are central to the development of society. Its principal objective is to provide a forum for the exchange of ideas among African scholars from a variety of intellectual persuasions and various disciplines. The journal also encourages other contributors working on Africa or those undertaking comparative analysis of the developing world issues.

Africa Development welcomes contributions which cut across disciplinary boundaries. Articles with a narrow focus and incomprehensible to people outside their discipline are unlikely to be accepted. The journal is abstracted in the following indexes: *International Bibliography of Social Sciences (IBSS)*; *International African Bibliography*; *African Studies Abstracts Online*; *Abstracts on Rural Development in the Tropics*; *Cambridge Scientific Abstracts*; *Documentationseliens Africa*; *A Current Bibliography on African Affairs*, and the *African Journals Online*. Back issues are also available online at www.codesria.org/Links/Publications/Journals/africa_development.htm.

Afrique et développement est un périodique trimestriel bilingue du CODESRIA. C'est une revue de sciences sociales consacrée pour l'essentiel aux problèmes de développement et de société. Son objectif fondamental est de créer un forum pour des échanges d'idées entre intellectuels africains de convictions et de disciplines diverses. Il est également ouvert aux autres chercheurs travaillant sur l'Afrique et à ceux se consacrant à des études comparatives sur le tiers monde.

Afrique et développement souhaite recevoir des articles mobilisant les acquis de différentes disciplines. Des articles trop spécialisés ou incompréhensibles aux personnes qui sont en dehors de la discipline ne seront probablement pas acceptés. Les articles publiés dans le périodique sont indexés dans les journaux spécialisés suivants : *International Bibliography of Social Sciences*; *International African Bibliography*; *African Studies Abstracts Online*; *Abstracts on Rural Development in the Tropics*; *Cambridge Scientific Abstracts*; *Documentationseliens Africa*; *A Current Bibliography on African Affairs*, et *African Journals Online*. Les numéros disponibles de *Afrique et Développement* peuvent être consultés à l'adresse suivante: www.codesria.org/Link/Publications/Journals/africa_development.htm.

All editorial correspondence and manuscripts should be sent to:

Tous les manuscrits et autres correspondances à caractère éditorial doivent être adressés au :

Editor-in-chief/Rédacteur en Chef

Africa Development / Afrique et Développement

CODESRIA, Av. Cheikh Anta Diop x Canal IV B.P. 3304, Dakar, 18524 Sénégal

Tel: +221 825 98 22 / 825 98 23 – Fax: +221 824 12 89

Email: publications@codesria.org

Web Site: www.codesria.org

Subscriptions/Abonnement

(a) African Institutes/Institutions africaines	\$32 US
(b) Non African Institutes/Institutions non africaines	\$45 US
(c) Individual/Particuliers	\$30 US
- Current individual copy / Prix du numéro	\$10 US
- Back issues / Volumes antérieurs	\$ 7 US

Claims: Undelivered copies must be claimed no later than three months following date of publication. CODESRIA will supply missing copies when losses have been sustained in transit and where the reserve stock permits.

Les réclamations : La non réception d'un numéro doit être signalée dans un délai de trois mois après la parution. Nous vous ferons alors parvenir un numéro de remplacement dans la mesure du stock disponible.

ISSN: 0850 3907

**AFRICA DEVELOPMENT
AFRIQUE ET DÉVELOPPEMENT**

Vol. XLVI, No. 4, 2021

Contents/Sommaire

Ways of (De)constructing and Shaping a City: Urban Shifts and Materiality in Dialogue with Global China in Lusaka, Zambia <i>Gerald Chungu & Romain Dittgen</i>	1
(Re-)Telling the War Story, Healing the Wounds: A Bibliotherapeutic Reading of Ahmadou Kourouma's Allah is Not Obligated <i>Sola Owonibi, Oluyinka Ojedokun & Omon Osiki</i>	27
Pathways out of Commercial Sexual Exploitation of Children: The Dissonance Between Interventions and Social Norms <i>Rejoice Makaudze, Eliot Tofa & Tichavona Mushonga</i>	45
Transcultural Memory in Post-Conflict Northern Uganda War Commemorations <i>David Mwambari</i>	71
Les luttes de positionnement autour des mosquées en Côte d'Ivoire : guerres idéologiques, conflits de leadership et de contrôle des fonds <i>Bourahima Diomandé</i>	97
Faire du terrain sur l'enseignement de l'histoire en période de crise anglophone au Cameroun : quelques enjeux méthodologiques <i>Ludovic Lado, Gishleine Oukouomi, Nadeige Ngo Nlend, Ewane Etab & Eric Acha</i>	121
Caractérisation de <i>Carapa Procera</i> DC et ses services économiques en milieu diola (Basse Casamance – Sénégal) <i>Edmée Mbaye, Claudette Soumbane Diatta, Mamadou Abdoul Ader Diédhiou & Barnabé Ephrem A. Diémé</i>	141
Youth Employment and Large-scale Agricultural Land Investments in Africa: Mixed-Method Insights from Nigeria <i>Alhassan Karakara, Uchenna Efobi, Ibukun Beecroft, Felicia Olokoyo & Evans Osabuohien</i>	175

Acknowledgements

The research on which this work is based, was made possible by the Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA) through its Meaning-making Research Initiatives (MRI). Authors in this issue are grateful to all the anonymous reviewers for their comments and contributions that helped to improved the quality of their articles.

Remerciements

Les travaux de recherche ont été rendus possible par le Conseil pour le développement de la recherche en sciences sociales en Afrique (CODESRIA) à travers ses Initiatives de recherche pour la construction du sens (MRI). Les auteurs de ce numéro remercient tous les évaluateurs anonymes pour leurs commentaires et contributions qui ont permis d'améliorer la qualité de leurs articles.